
PROTOKOI Nr LVIl0r8

z sesii Rady Gminy Rybno odbytei w dniu 7 sierpnia 2018 i,
w sali OSP w Rybnie pod przewodnicfwem

Pana Andrzeia Kornackiego - Przewodnicz4c€go Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Soboczyiska - Inspektor ds. Obslugi Rady i Kadr w
Urz€dzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10100, zakoiczono o godz.13115

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bierze udzial 9 Radnych

Nieobecni Radni: Tomasz Bielecki, Madan Granica, Dariusz Karbowski, GrzeSorz Rozentalski,

Agnieszka Wysocka

- lista obecno6ci stanowi zabcznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

I Pdn lomasr Wegrzynowsli - W6it Gminy

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy

3.Pani Zdzislawa Kanicz - SkarbnikGminy

4.Pani Magdalena An zykowska - Przewodniczqca Rady Powiatu Dzialdowskiego

5.Soltysi

- lista obecnoki stanowi zal4cznik do Protokolu

5.Mieszkafcy

Porzqdek s€siil

Ad1 i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie prawomo.no6ci obrad,

Obrady LVt sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:00 Parl Andrzej Kornacki Przewodnicz4cy

Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych na sali obrad a nas4pnie stwierdzil, ze Po sPrawdzeniu

listy obecnoki, na sali znaiduj si€ 9 radnych co stanowi kworum do Podejmowania prawomocnych

Ad.3.Ustalenie porzadku obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstarail porzedek dzienny obrad.

Porz4dek obrad:

l.Otwarcie sesii.

2.Stwierdzenie prawomocnosci obnd.

3.Ustalenie porz4dku obrad.

4.Prryigcie protokolu z LV sesji Rady Gminy Rybno.

s.Podjecie uchwal w nastfpuiacy.h sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 20'l&2032j



2) zmian w budiecie cminy Rybno na 2018 rok,

3) wyrazenia opinii dotyczEcej las6w ocfuonnych;

4) maksymalnej liczby zezwolei na sprzedaz napoj6w alkohotowych na terenie gminy Rybnoj
5) zasad usytuowania na terenie Sminy Rybno miejs€ spfzedaZy i podawania napoj6w alkoholowy€h;
6.Wolne wnioski i zapytania.

T.Zamkniecie obrad.

Kieruj4c nastepnie zapytanie o propozycje zmiany porzEdku obrad.

Wniosk6w o zmiane porz4dku obrad: W6jt Gminy - pan Tomasz Wegrzynowski wni6sl o

wprowadzenie w pkt 5 ppkt 6 projektu uchwaty w srtrawie u.tziele ia pomocy fnansouJ| dta

Wojea6dzhoa Waniiska-Mszurskiego ,to dofnansmuanie progamu naprauczego drogi uojan6dzki4 N S3B.

Radny - Pan Bogdan Wantowski wni6sl o wpr ow adzenie jako pktT I fndstaloiehie sprowazita ia przez

Konisj€ Raoizyjnq z kontroli zfldania i westycy\nego w za*resie rozbudory otuie enia ulicznego ulic:

laiminowa, Topoloua oraz Stturnlkorra.

Po czym poddal pod Slosowanie wniosek W6jta Gminy o wprowadzenie do porzqdku obrad w pkt 5,

ppkt 6 projektu uchwaly w spruwie udzielenin ponocy frn sduej dla Wojew,dztoa Wamiiska-
Mazurskieso no dofnansoloanie prcgramu napmoczeSo dragi wojeuodzkiej ft 538.

Rada Gminy w tlosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 9 Radnych

Slosami:

-,,2a" - 8

- ,,pneciw' - 0

-,,wstrzymuiQcych sie,, - 1

wniosek uwzSlednila.

Nastepnie poddal pod glosowanie w-niosek Radnego pana Bogdana Wantowskiego w sprawrc
przellstn oie ie sprnoozilantu przez Kot isjl Rtuiizyjnq z kontroti zadania inwestycyjneso,., zakresie rozb dowy
o'uietLenia ulicznego ulic: Jaiminwa, Topototoa oraz Strumyk rwa.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obe.no6ci 9 Radnych
glosarni:

-,,2a,' - 6

- .Ptze.i'w' - 0

-,,w6trz'.nuiAcy.h sie" - 3

wniosek nie uzyskal bezwzgtednei wiekszosci gtos6w.

Nastepnie poddai pod glosowanie porzAdek obrad.



Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radny€h w obecnoici 9 Radnych

glosami:

-,,2a" - 7

- ,,Ptze.iw' -O

-,,wstrr''muiecy€h sif" - 2

prryigla porrqdek obrad LVI 6esii Rady Gminy, kt6ry Po otwar€iu sesii, i stwierdz€niu

prawomocno6ci obrad jest nastepuilcy:

4,Prziecie protokolu z LV sesii Rady Gminy Rybno.

s.Podifcie uchwal w nastePui4cych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowei Gminy Rybno na lata 201&2032,

2) zmian w budiecie Gminy Rybno na 2018 rok;

3) wyrazenia opinii dotyczecei las6w ochronnyclu

4) makslmalnE liczby zezwole na sprzedai napoi6w alkoholowych na terenie gminy Rybnoi

5) zasad usytuowania na terenie gminy Rybno miejsc sprzedaiy i podawania napoi6w alkoholowychj

6)udzielenia pomocy finansowej dla Woiew6dztwa Warmifisko-Mazurskieso na dofinansowanie

Programu naprawczeSo drogi wojew6dzkiq m 538

S,Wolne wnioski i zap''tania.

T.Zamknigcie obrad.

Po czym stwierdzil, ii Porz4dek obrad nie zostal ustalony i zarz4dzil Przerwe w obradach od godz

10:10 do godz. 10:20.

Po przerwie Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jednrycka wyjasnila, iz zgodnie z ustaw4 o samorzqdzie

gminny, rada gminy moZe wprowadzid zmiany w Poiz4dku obrad bezwzgledn4 wiekszokiq 8los6w

ustawowego skladu rady . Natomiast Przepisy nie regu\q, ii porz4dek obrad przimuje sie

bezwzglgdnq wigkszosci4 glos6w

Ad.4.Pizviecie protokolu zLvl sesii Radv Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sie do Rady o zabranie glosu w sprawie Protokolu z LV sesii Rady

Gminy.

Uwag nie wniesiono.

Nastepnie Przewodniczqry Rady - Parl Andrzej Kornacki Poddal Pod Slosowani€ protok6l z LV sesii

Rady Gminy.

nada Gminy w Stosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 9 Radnych,

glosami:

-9 -,,2a"'

- O - ,,pfle.iw"



Ad.s.Podjfcie uchwal w nastfpui4cy.h sprawa€h:

-O -,,wstrzymuiqcych sie',

przyigla protok6l z LV 6esji Rady cminy Rybno.

Przewodniczqcy Rady- pan Andrzej Komacki zwr6cil sig do
przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwab,.

na lata

Radnego Pana Pioha Gurgielewicza o

Radny - Pan Piotr curgielewicz poinformowal, iZ projekt uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowei cminy Rybno na lata 201&2032 oraz zmian w bud;ecie cminy Rybno na 2018
rok, zostaly pozt9wnie zaopiniowane.

Przewodnicz4cy Rady - pan Andrzej Kornacki orworzyt dyskusie nad proiektem uchwaty.

Pytai nie wniesiono.

Ptzewodniczqcy Rady zamknqt dyskusje. po odczlraniu proiektu rrchwaty ptzez
Wiceprzewodni€zqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rnda_Gniny w dGowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 9 Radnyct!grosamr:
-9 -,,2a",
-0 - ,,pnec;vr"
- 0 -,,wshzymuj4cych si9,.
podiela uchwale Nr LVVr[i/l8 w sprawie zmiany Wielolerniei prognozy Finarcowei cminy Rybno
na lata 2m8-2032

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Przewodnicz4cy Rady - pan Andrzej Kornacki orworzyl dyskusj€ nad projekrem uchwaty.

Pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknel dyskusje. po odczytaniu prorektu uchwaly przez
Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Cniny w tlosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 9 Radnycllglosami:
-9 -,,2a",
- O -,,p €{jw"
- 0 -,.wstrzymujAcych sie,,
Podjgta uchwale Nr LVV4q18 w sprawle zmian w budzecie cminy Rybno na 2Ol8 rok
Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

2) zrnian w bud2ecie Cminv Rvbno na 20ts rok

azenia opinii dotvczacei las6w ochronnvch



Przewodnicz4cy Rady- Pan Adrzej Kornacki zwr6cil sig do Radnego Pana Pioba Gurtielewicza o

przedstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz poinformowal, ii proiekt uchwaly w sprawie wyrazenia opinir

dotyczqcej las6w ochronnych zostal zaopiniowany pozyt).wnie.

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusj€ nad projektem uchwaty.

Glos zabrali

Soltys solectwa Gronowo - Pan Miroslaw MeZykowski z^pytal, czy uchwala obeimuje tylko lasy

paistwowe, czy takie prywatne.

S€krctarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyiasnil, iZ uchwala dotyczy tylko las6w panstwowych.

Na tym dyskusje zakonczono.

PrzEwodnkzqcy Rady zaftknel dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4c€go Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gloso*aniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnoSci 9 Radnycb

tlosami:
- 9 -,,2a",
-0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych 3ie"
podtela uchwalg Nr LVV4TA$ w sprawie wyrazenia opinii dotycz4cel las6w ochronnych

Uchwala stanowi zalEcznik do protokolu.

4l maksymaln€i liczbv zezwoleri na sprz€dai napoi6w alkoholowvch na terenie gminY Rvbno

Przewodniczecy Rady- Pan Andrzej Komacki zwr6cil sie do Radnego Pana Piotra Gurgielewicza o

przedstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaly.

Radny - Pan Piots Gurgielewicz poinformowal, it proiekt uchwaly w sprawie malsymalnej liczby

z,ezwolet\ na sprzedaZ napoi6w alkoholowych na terenie gminy Rybno zostal zaopiniowany

Pozytywme.

Przewodni.zqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Clos zabrali:

Soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mgzykowski zwrocil uwage, ii w zebraniach wieiskich, kt6re

odbywaly sie w przedmiotowym zakresie powinien wzi4( ludzial pmcownik urzedu gminy, kt6ry

wyiajnilby proponowane rozwi4zania-



Na tym dyskusig zakoficzono.

Przewodniczecy Rady zamknql dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Cminy w tlosowaniu jawnym na ust.wowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 9 Radnych,
glosami:
-9 -,,2a",
-O - ,,prze.iw"
- 0 -,,wstrzymujecych sie"
podiela u€hwale Nr LVV4Vr8 w sprawie maksymatnei liczby zezwolen na sprzedaz napoi6w
alkoholowych na terenie gniny Rybno.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Konacki zwr6cil sie do Radnego pana piotra curgielewicza o

przedstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaty.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz poinformowal, iZ projekt uchwafy w sprawie zasad usyruowann na

terenie gminy Rybno miejsc sptzeda2y i podawania napoj6w alkohotowych zosral zaopiniowany

pozytywme.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki orworzyl dyskusie nad projektem uchwaly.

Pytafi nie wniesiono-

Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaty przez

Wiceprzewodni.zqceto Rady, poddat go pod gtosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 9 Radnyctr
glosami:
-9 -,,2a",
-0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymujtcych sie"
podigla uchwale Nr LVV49fl8 w sprawie zasad usltuowania na terenie tminy Rybno rnieisc
sprzedazy i podawania napoi6w alkoholowych.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu_

6)udzielenia pomocy finansowei dla Woiew6dztwa Warmirisko-Mazurskieeo na dofinarcowanie
Progamu naprawczeto droei wojew6dzkiei nr 538

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andzej Kornacki zwr6cil sie do Radnego pana piotra Gurgielewicza o

przedstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaty



Radny - Pan Pioh Gurgielewicz poinformowal, i2 projekt uchwaly w sprawie udzielenia pomocy

finansowej dla Wojew6dztwa Warmiisko-Mazurskiego na dofinansowanie Programu naprawczego

drogi woiew6dzkiej nr 538 zostat zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczqcy Rady - Pan AndrzejKornacki otworzyl dyskusj€ nad proiektem uchwaly.

clos zabrali:

Htys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mezykowski zwr6cil sie do w6ita gminy z pytaniem, jaki jest

koszt budowy przedmiotowego cqgu. Czy gmine staa na taki sydatek?

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski w odpowiedzi wyjasnil, iZ Smina dofinansowur€ niniejsze

zadanie w kwoci€ 500 ty6. Zaiz4dDt6gWojew6dzkich ponosil koszry wykonania dokumentacji oraz

wykupu grunt6w. Wskaz,'l, iit przEdlo2enie uchwaly niosEcej za sob4 skutki finansowe, musi miea

pokrycie finansowe.

Soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw MeZykowski zapytal, czy gmin? przy 6 mln zadluZeniu jakie

posiada, stad na realizacje tej inw€stycji bez zaciqgania kredytu.

Skarbnik Gminy - Pani Zdzisl^waKanicz wyiaSnil, iZ zaplanowany w budi€cie kredyL do tei pory nie

zostal zaciqgniety. Zdementowal wypowiedt Pan Miroslawa M€rykowskiego , co do wysoko6ci

aktualnego zadluZenia gniny. Wskazala, it nie prawd4 iest iakoby gmina posiadala zadluZenie w

podanej wysokosci.

Soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mezykowski ponowil pytanie, czy inwestycia zostanie

sfinansowana ze 6rodk6w wlasnych gminy, czy z zaci4gnietego kredytu.

Wiceprz€wodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara zloZyl zaw.nioskowal o za\(oiczenie dyskusii.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Komacki zamknql dyskuijg .

Po odczytaniu projektu uchwaly przez Wiceprz€wodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w tlosowaniu iawnym na ustawowy 6klad Rady 15 Radnych w ob€cno6ci 9 Radny€h,
glosarni:
-9 -,,2^",
-O - ,,przeciw"
- 0 -,.wstrzymujtcych sie"
podiela uchwale Nr LVIr,sqfB w sprawie udzielenia pomocy finansowei dla Woiew6dztwa

Waminsko-MazuEkiego na dofinansowanie Progamu naprawczego drogi wojew6dzkiei ff 538



Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad.6.Wolne wnioski i zapvtania.

GIos zabrali:

S€kretarz Gminy - Pani lolanta Jendrycka zwrocila uwage na konie.znost skladania podprsu przez
soltys6w na li6cie obecnosci. WiaSnit, i2 nie moze miea mieisca sytuacja, kiedy sotrys pan Miroslaw
MeZyko$r'ski, podpisal sie ui'.wajqc slowa,,bylem,,. Wskazata, ii taki zapis nie moze byt traktowany
jako podpis osoby.

Htys solectwa cronowo-Pan Miroslaw Mezykowski w odpowiedzi wskazal, Ze to forma prorestu i
jez€Ii zlamal prawo w tym zakrcsie, to nalezy zawiadomia organy 6cigania. Zwr6cil, uwagg, i, do tej

Pory nie zostala podjeta uchwala w sprawie obni2enia w],nagrodzenia w6ita 8miny. Kol+o
stwietdzll, i2 zamierz sie asfaltowaa droge, kt6!a prowadzi do posesji pracodawcy syna pana W6jra.

Dalg zapytal jaki koszt poniosla gmina w zwiqzku z organizaqq imprezy Dni Rybna oraz dlaczego w
tym roku nie przyznaje sie rytutu Honorcwego Obywatela cminy Rybno. Kto byl kandydatem do
tego tytulu.

Sekretarz Gminy - Pani tolanta Jendrycka w odpowiedzi syjasnil, i, uchwala dotycz4ca

wynagrodzenia w6jta zostala przedstawiona radzie gminy. Wska2;lla, i fie zostal jeszcze ustalony
ostateczny koszt imprezy.

Soltys sole€twa Gronowo-Pan Miroslaw MeZykowski stwierdztl, ja nie zrozumialym j€st dla niego
stwierdzenie, iZ nie zostal jeszcze ustalony calkowity kosztimprezy.

Sekretarz Cminy - Pani Jolanta lendrycka w dopowiedzi .vf,lalnita, it zawsze planuje sie koszty.

Natomiast ostateczny koszt zostanie podany po zweryfikowaniu wszystkich wydart6w w tym

Radny - Pan Piotr Kamifski zwr6cil sie do skarbnika gminy o $yiasnienie w jaki spos6b s€gregowane

zostajE faktury .

Skarbnik Gminy -Pani Zdzistawa Kanicz w odpowiedzi wyjasnila, i' faktury segregowane s4 wg dary

wplywu.

Radny - Pan Piotr Kamifiski wskazal, it za udostepnienie infornaqi publicznej, kt6r4 pozyskal w
ubi%tym roku, zobowi4zany zostal do zaplaty koszt6w iei udzielenia w wysokosci ok. 500 zt.

Stwierdzil, iZ nie zgadza sie z wezwaniem do uiszczenia poniesionych przez gmine koszt6w.



W6it Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski stwierdzil, iZ jego zadaniem Przestrzeganie ptawa

Radny - Pan Bogdan Wantowski zwr6.il sie do czlonk6w Komisji Rewizinei dtaczeSo Slosowali

przeciw wprowadzeniu zloZenia sprawozdania z kontroD kt6ra odbyla sie 29 maja br' ponadto

zapytal dlaczego zdemontowano lampy. Nadmienil, i2 skladal w tym zakresie pismo, na kt6re nie

ohzymal odpowiedzi.

Pracownik Urzgdu Gminy - pani Ewa Soboczyfrska wyjasnila, iz Komisia Rewizyjna nie ma

obowiqzku skladania sptawozd.a jta z kazdorazowo przeprowadzonq konboli. Co rocznie Komiia

sklada sprawozdanie z dz\^lal^oki za rok poprzedni, w kt6rym nalezy uwzglgdnia migdzy innymi

iloS6 przeprowadzonych kontroli otaz stwierdzone nieprawidlowosci.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwieldz , i2 w wypowiedziach Pana Meiykowskiego i Pana

Kamitukiego daje sie zauwazya kampanig przedwyborcz4 Czesto ich wyPowiedzi zawierajE

nieprawdziwe he6ci. Odpowiadajqc na pytanie radneSo Pana wantowskieSo wia6nil, it zaden z

czlonk6w komisji nie byl przeciwny zlozone u wnioskowi. Zwr6cil sie do obecnE Przewodniczqcej

Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pani Magdaleny Anczykowskiej z Pytaniem, czy Planowana jest

modernizaqa drogi z Debienia do Rumiana przy stuProcentowym finansowamn ze 6rodk6w

powiatu.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyiasnila, w jaki spos6b Przebiegal Proces Przygotowania

dokumentaqi, o kt6q wnioskowal radny Pan Piotr Kaminski. W kwestii zdemontowanych lamp

wskazala, ii informacia w tym zakresie Podana zostala na poPrzedniei seii.

Przewodniczqca Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pani Magdalena Anczykowska stwierdzila, iZ nie

zgadza sie z okreSleniem, kt6rego uzyt w6jt. ii radni Powiatowi nie Pomagaj4 Sminie Rybno

Wiasnila, ii povri,at Wzyi4! zasade Pozyskiwania Srodk6w zewnetrznych na reatizacje inwestycii

Vzy kt6rE niew4tpliwie duuego znaczenia nabiera partnerstwo inwestycyine Podkreilila, iZ

tegoroczny bud2€t powiatu na Przebudowe dr68 gminnych w gminie Rybno, przewiduie kwoQ 525

tyS. Nastepnie przeditar dla wnioski na przebudowe dr6g gminnych, zlozone Przez gmine Rybno

or^z zakres ich rcalizacji Wzez Pov/iat dzialdowski. ZaPr€zentowala inwestycje bieiq€e realizowane

przez samorzEd Powiatu na rzecz gminy Rybno. W zakresie modemizacii drogi na odcinku Debiei_

Rumian wyia6nila, ii budZet nie Przewiduje 6rodk6w na ten cel Powiatu nie staC na sfinansowanie

tego zadania w calo6€i. Zmieza sie w kierunku pozyskania Srodk6w zewnetrznych Stwierdzila' i
kaZdy wniosek skala dany Przez gmin€ Rybno iest przez radnych powiatowych, traktowany uwaatie

Przedstawila zagadni€nie zwl4zal.e z Pafiyqfl1aqE samorz4du Powiatu w kosztach budowy ronda w

miejscowosci Tuczki.



W6it Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski stwierdzil, ii w zakresie wsp6lfinansowania dr6g
powiatowych/ gmina powainie podchodzi do pattnerctwa z samorz4dem powiatu. Na ben cel
przekazala kwote ponad 400 ty6., w zamian czego gmina ohzymala 75 tyj. na droge gminnQ w
mrcis€owosci cr4dy. Pozytywnie ocenil dotychczasowe wsp6lpracA z samorz4clem powratu, zal jego
zdaniem problem leiy we wsp6lpracy z radnymi. St\ r'ierdzil, iZ budzet powiatu, to budret wirtuatny.
Przytoczy\ tu miedzy innymi podejscie radnych do alokaqi karetki pogotowia w gminie Rybno, czy
dofinansowanie budoray remizy w mieiscowosci Hartowiec, kt6rq dofinansowano w nrewietkim
stopniu. Pozytywnie o€enil wsp6lprace samorzqdu powiatu. Zwr6cil uwage, i2 samorz4du powiatu
finansowal wiele inwestycji, z czego gmine Rybno wspieral w niewielkim zakresie. Stwierdzit, ii
wedlug niego nie wszystkie gminy w powiecie sA r6wno taktowane.

Przewodniczqca Rady powiatu Dzialdowskiego - pani Magdalena An€zykowska komenrujqc
stwierdzila, nie mozna m6wia o budZ€cie powiatu, Ze jest w tualny. Dodala, Ze jezeli gmina Rybno
b€dzie zainteresowana re atjzaci| z pis6w brdaetowych, srodki na ren cet sa zarezerwowane.

Radny - Pan Piotr Kamifski zwr6cil sie z pytaniem, kiedy zostanie podjgta dysl<usra na temat
wsparcia finansowego na zakup karetki pogotowia dla szpitala powiatowego w Dzialdowie.

Soltys solectwa cronowo-pan Miroslaw Metykowski srwierdzit, iZ alokacia karetki pogotowia na
terenie gminy Rybno nast4pita z uwagi na zamieszkiwanie iednego z ,,wplywowych,, mieszkaic6w.
zapytal w jakim czasie nast4pi doprowadzenie wody do posesji mieszkafc6w wsi cronowo, kt6rzy
aktualrie nie posiadaj4 jeszcze wody. ponadto zapytal w6jra, kiedy nastqpito zakoiczeni€
wspoipracy z radnymi powiatu, kr6rzy wspierati jego kampanie wyborcz4. Nastepme stwierdzit, i2
jego zdaniem nie nalezy pobieraa oplat za udostepnianie inJormacji publicznej radnemu_ Wyrazil
opinie, iZ jeieli Panu W6itowi oraz panu Kasprowiczowj zaleay na. jego kandydaturze na tunkcie
w6jta, wystartuje w wyborach samorz4dowych .

Sekretarz Gminy - Pani lolanta Jendrycka: w odpowiedzi stwierdzi{, i2 nie ma,eszcze katendarza
wyborczego, wobec czego prosi o powstrzymywanie sie od wysrqpien wyborczych na sesji mdy
gminy. Dalej wyiasnila, Z kwesria alokacji karerki pogotowia zostala jui wyjasniona.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - pan Dariusz Tara w kwestii sprostowania wypowiedzi radnego pana

Piotra Kamifiskiego wyaitajqcE podzigkowania z^ pomoc ptzy porz4dkowania boiska w Rybnie
wyja6nit, i2 to nie on angiowal sie w e pomoc_ ponadto zwr6cil sie do pana Mirostawa
Mezykowskiego o poi./srrzymanie sie odwolywania sie do warto6ci chrzekiaiskich i l4czenia teSo z
politykE.
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Radny - Pan Sylwester Kasprowicz zwr6cil sie do Przewodniczecego Rady aby ten wplynql na tok

wypowiedzi Pana Miroslawa Meiykowskiego.

Soltys solectwa Gronowo-Pan Mfuoslaw Meiykowski stwierdzil, i2 wniosek o doprowadzenie wody

dla mieszkaic6w, kt6rzy ieszcze jej nie posiadajq zloiyl jako osoba popierajeca ten wniosek.

Radny - Pan Piotr Kaminski ponowil pytanie, czy Smina Rybno bgdzie wsP6fiinansowaa zakup

lareth pogoiowia dld szpitdla w Dzialdowie.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zapytal, na czie polecenie zostaly zdemontowane lamPy i dlaczego

Ponadto zapltal w sprawie dotycz4cei drogi przy stadionie w Rybnie, dlaczego w chwili obecnei

trwajE przygotowania do wykonania Przetargu na dokumentacie, skoro uchwala w Eprawie

kategoryzacji dr6g gminnych nie zostala Podjeta.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta J€ndrycka wyiasnila, iz nie bylo przeszk6d, aby sPrawe

dofinansowania karetki poSotowia om6wia na dzisiejszej komisii W zakresie demontaiu lamP

wskazat, it ten problem zostal iuu Przedstawiony na Poprzednie, s€sii

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz odPowiadaj4c na Pytanie Pana Wantowskiego dotyczQce

budowy drogi za stadionem w miqscowoSci Rybno wyjaSnila, i2 nast4Pil zmiana nazwy inwestyc,i-

Sottys solectwa Koszelewy - Pan Adam KasProwicz zapyiaf w6ita gminy w naseputqcych sPrawa(h:

1. kiedy przySotowana zostanie umowa uiyczenia 6wietlicy wieiskiq,

2. iak przebiega proces podSwietlenia ko6ciola w Koszelewach;

3. czy hydrofornia w Koszelewach zostala odl4czona od zasilania z sieci 5rednieSo napi€cia oraz

(zy zostald zaopaLrTona w agregati

4. poprosil o wyja6nienie na temat Programu OSA,

5. zwr6€i1 uwa89, i2 Prace dotyczqce zabudo$y rowu, o kt6rym byla mowa na Poptzedniei sesii

stoj4 w miqscu. Zwr6cil uwage na czyhajEce tam niebezPieczeistwa'

6. Stwierdzil, i2 niecelowym jest montowanie w budynku Szkoly Podstawowei w Koszelewach

nowych grzejnik6w przy starei instalacii R6wnie2 montaZ lamp ledowych mija sie z cel€m'

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrz)'nowski w odPowiedzi wyjasnil:

1. Zabudowa rowu zostanie wykonana ze Srodk6v/ gminy przez Zaklad GosPodarki

Komunalnej w Rybnie w odpowiednim terminie;

2. 06A - Otwarta Stefa Akg'wnosci - to program rz4dowy. Progam ten, z iniqatywy soltysa

Debienia, b€dzie realizowany w tym solectwie Debien
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5.

3. Agregat znaidujEcy sie w Zakladzie cospodarki Komunahq w Rybnie jest kompatybitny z
hydrofoni4 w Koszelewach

Wyjasnil kwestie zwilzane z uzytkowaniem Swiettic przez mieszkadc6w, sposobem
pobierania oplat. Zwrocit uwage, it zwyczajowo obiekty te byty w zarz4&ie OSp.

Pozyskanie Srcdk6w zewngtznych pozwoli na ojwietlenie kosciola w Koszelewach oraz w
Hartowcu.

Soltys sol€ctwa Koszelewy - pan Adam Icsprowicz stwierdzil, ii nie uzyskal zadnei odpowiedzi na
postawrone pytanie. Wskazat, it d.uZe zagoignie jakie srwarza niezbudowanv r6w.

W6it Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski w odpowiedzi wyja6nil, ii wszystkie przedsrawone przez
Pdna solwsa problemy Tosran4 rdtatwion€ .

Przewodniczqcy Rady - pan Andrzei Kornacki komentuj4c wskazal, ii sprawa sporz4clzenia umowy
dzierZa*y obiektu - Swietlicy w Koszelewach powinna iuz zostat uregulowana.

Soltys solectwa cronowo-pan Miroslaw Meiykowski zwr6cil uwage, ii dektaraqe skladane pzez
wojta powinny bya dotrzym,.wane. Wskazal, iZ swego czasu ztoiyl wniosek dotyczqcy gruntu, na
kt6rym znajduje sie dawny cmenrarz . Wiajniefi, iz ten grunt, zgodnie z suSesti4 w6ita miat zostat
podzielony w czesci na cmentarz oraz jako teren do zagospodarowania mieszkaic6w. Do tej pory
wies nie obzymala odpowiedzi na wniosek. Zapyral, na jakiej podstawie naleiy pobre na optate za
wynaiem pomieszczen komunatnych i sal, kt6re znaiduja sie w swieuicy wieFkiej oraz w iakim czasie
zostan4 mu wydane klucze do drugiego wejj.ia do swietlicv.

S€kretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyjaSnil, iZ wszysrkie sprawy zalatwiane s4 na bieiqco.
Wskazala, i2 po dokonanym odbiorze wiezy w Koszelewach, obiekty zostan4 zinwentaryzowane.
W6wczas stosowne uregulowania w tiei kw€stii zostan4 przygotowane. W zakresie podniesionei przez
soltysa solectwa cronowo sprawy Sruntu, na ktdrym znaidure sie cmentarz , sprawa zostanre
ponownie przeanalizowana. Wiajnila, i.z soltys solectwa cronowo posiada wszystkie klucze do
Swieflicy. Nastepnie przedstawita w jaki spos6b solectwo moze dysponowaC i gospodarowaa mieniem

Soltys solectwa ctonowo-pan Miroslaw Mezykowski w
soiectlvo moze wystawiat falture VAT oraz prosil o

pomieszczei komunalnych.

odpowiedzi zwr6cil uwage, ii pytat czy

wskazanie procedury wydzierzawiania
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Prz€wodniczqca Rady powiatu Dzialdowskiego - Pani Magdalena Anczykowska zwr6cila uwage, iZ

wszystkie podejmowane zamierzenia powinny bya realizowane w oparciu o dobro wsp6lne. Miedzy

innymi dotyczy to alokacji karetki pogotowia. W kwestii dofinansowania OSP Hartowiec wyiasnila, i2

zgodnie z Vzyietymi zasadami, Srodki w tym zakresie przezna€zane sq na zakup doposa;enia, 6rodki

ochrony osobistei, dofinansowanie sprzetu czy samochod6w shaiackich. Nie ma natomiast 6rodk6w

na dofinansowanie budowy obiektdw. PodkreSlila, i2 wsp6lnie z przewodniczEcytn rady podiela

starania o pozyskanie Srodk6w na budowe remizy w Hartowcu.

Przewodnicz4cy Rady - Pan An&z€, Kornacki w odnoszqc si€ do raypowiedzi Przewodnicz4cei Rady

Powiatu Dzialdowskiego potwierdzil, iz oboje podeimowali pr6by pozyskania 6rodk6w na budowg

6wiedicy w Hartowcu. Zwr6cil uwage, i2 budowa remrzy nast4pila wbrew wczesnietszym ustaleniom

i projektowi. W sprawie alokacii karetki pogotowia w Rybnie stwierdzil, iZ nie powinno zalatwiaa sie

problem6w kosztem innych.

Sottys Solectwa Rybno-Pan Henryk Wisniewski zwrocil uwage, i2 ieSo zdan\em komlsja rewizyjna

powinna zlozyc sprawozdanie z dzialalnosci.

Radny -Pan Pioh Kamifski zwr6cil uwage, iZ W6jt potwierdzil zaktp przez gmine oswietlenia

kosciola w Rumianie i w Rybnie. Wskazal na niedoci4gniecia w zakesie rot!6t modemizujqcych

budynek OSP Rybno oraz budynku Szkoly Podstawowei w Koszelewach

Wiceprzewodniczacy Rady - Pan Dariusz Tara odnoszqc sie do kwestii alokagi karetki PoSotowia,

zapytal, gdyby karetka nie zostala Przeniesiona do Rybna, czy bytyby wyjazdy do innych orSan6w w

tej sprawie. jego zdaniem to wlasnie Przeniesienie karetki do Rybna zaowocowalo tym, ze w

Dzialdowie staqonuj€ czwata karetka poSotowia.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz zwr6cil uwage Przewodnicz4cej Rady Powiatu Dzialdowskiego,

ii jego zdaniem, w sprawie alokacji karetki pogotowia w Rybnie, w czasie Slosowania miala na

uwadze dobro wszystkich mieszkanc6w powiah.L pomiraj4c mieszkaic6w Rybna ZaP)'tal, w jakich

instytuciach , Pani Pizewodnicz4ca wraz z Panem Przewodnicz4cym pr6bowali pozyskad Srodki na

budowe remizy w Hartowcu.

Radny - Pan Czeslaw Mederski odni6sl sie do pytania mieszkarica Pana Jana L€litukie8o,

sklerowanego do Przewodnicz4cego Rady - Pana AndrzEa Kornackiego, czy ten bedzie poszerzal

planowany proces inwestycyjny w zakresie budowy farmy fotowoltaiczner. Stwierdzit, iZ iego

zdaniem w6wczas Pan.lan l,eliriski zostal wprowadzony w bled Przez Przewodnicz4cego Rady Na



dow6d tego poprosit o odrworzenie nagrania z LIV sesji Rady Cminy Rybno zawie.aiace wypowiedz
Przewodnicz4cego Rady w tei materii.

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki w odpowiedzi zaproponowal, aby parl Mederski w
celu zweryfilewania jego wypowiedzi ,odstuchal nagranie z zebrania wiejskiego w Rumianie, a rakze
nagranie z podanei sesji rady gminy. podkreSlil, iz w6wczas wryowiedziat si€, iz lue sraa so na
powiekszenie zakresu inwesryqi .

Przewodnicz4ca Rady Powiaru Dzialdowskiego - pani Magdatena Anczykowska odwotata sie do
przebiegu dzialaf zwi4za ych z alokacjq karetki pogotowia w Rybhie. Wiasnila, z w stanowisku
Rady Powiatu byl zapis, ia pozyrywnie opiniuje sie taki ?amiar pod warunkiem uruchomienia
dodatkowego zespolu ratowniczego w Dzialdowie. Wyjasnila, it w sprawie pozyskania 6rodk6w na
budow€ remizy w Hartowcu jedyn4 wta6ciwe instytugq jest urz4d marsza&owski. Tam tez zwr6cono
si9 o takq pomoc.

Soltys solectwa Gronowo-Pan Mirostaw Meiykowski odnoszqc sie do wypowiedzi radnego pana

Mederskiego stwierdzit, i2 w taki spos6b nie powinno oceniaC aie dzialania innych os6b. Nikt nie ma
prawa do kontroli prywatnych dzialan podejrnowanych przez radnych. Dalej zapytal, kiedy
powstanie osrodek zdrowia w Hartowcu.

Radny - Pan Bogdan Wantowski zapyral, kiedy na ulicy Spo owej powstanie plac zabaw onz
zwrdcil uwage na koniecznosa udro2nienia przepustu na odcinku Szczupliny _ Rvbno

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski w odpowiedzi wyjasnil, ii do tej pory kitka ptac6w zabaw
zostalo iuZ uporz4dkowanych. W przypadku ulicy Sportowet problem tkwi w pozyskaniu gruntu na
ten cel. Jeteli uda si9 pozyskaa grunr, plac zabaw powstanie. W kwestii lokacii karetki pogotowia
zwr6cil uwagg, ;e to wsp6lne osi4gnigcie . Wyrazit podzigkowania za zaangazowanie w organizacii
rmprezy Dni Rybna, w szczeg6lny spos6b pani Hannie Bem , panu Jaroslawowi Rolkowskiemu ,
sPonsorom, stfazakom oraz ratownikom. po czym odczytal pismo _ odpowiedz Starosty
Dzialdowskiego na wniosek Sminy Rybno dotycz4cy prosby o dofinansowanie budowy remizo_
Swietlicy w Hartowcu. Stwierdzil, ii wbr€w uzyskanej odpowiedzi, starostwo moie clofinansowaa
budowe takich obiekt6w. Wskazal, it wieZa jest koniecznym elementem na budynru remizy w
Hartow.u . Ponadto w kwestii przepustu pomiedzy m. Szczuplhy a Rybno, wia6nil, i2 zostanie
zlozony wniosek dofinansowanie, migdzy innymi na przebudowe przepustu oraz wykonanie w jego
okolicy postoiu.
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Pzewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki wiasnil, ii nie kwestionuje konieczno6ci wieiy.

Natomiast zostala zlokalizowana w miejscu, w kt6rym zgodnie poprzednim projektem byto wejkie

do 5wietlicy. Stwierdzil, ii taka konstukcia blokuie budowe Swiedicy -

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski wyjaJnil, it aktualny proiekt zostal podzielony na dwie

czdci . Po czym zapropono$r'at zapoznanie sig z projektem.

Radny - Pan Pioh Kamituki ponowil pytanie, kiedy podjeta zostanie dyskusja na temat udzielenia

wsparcia finansowego na zakup karetki pogotowia dla szpitala w Dzialdowie. Ponadto zwr6cil

uwage/ i2 zamontovrana zostal nowa iistalacja w budynku Swiedicy w Debieniu.

S€kretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wia6nil, ii kwestia skladania sprawozdania z pracy

komisji rewizyjnej mstala juZ wyjaJniona. Zdementowala wypowiedz, Ze gmina zakupila oswiedenie

kosciola w Rybnie oraz Rumianie. Prz€dstawila przebieg procesu termomodernizacji budynku

urz€du. Dalei wskazala, it wedlug iej wiedzy klucze do awiedicy w Koszelewach posiada soltys tei

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski stwierdzil, i2 wszelke remonty prcwadzone s4 po

uptzedniej ocenie specjalistycznej w danej dziedzinie. Tal teZ bylo w przypadku wymiany instalacii

elektrycznE w Swiedicy w Debieniu.

Radny - Pan Czeslaw Mederski stwierdzil, i2 jego zdaniem Przewodnicz4cy Rady wprowadzil w blEd

Pana Jana l,elirlskiego w zakresie planowanej przez niego inwestycii.

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Komacki stwierdzll, i2 dyskusja na temat poruszanego

pioblemie przez radnego Pana Czeslawa Mederskiego przybrala charakter prywatry. Zwr6cil uwage,

aby radny Pan Czeslaw M€derski przed stawianiem zarzut6w pod ,ego adresem, zapoznal sie

uprzednio z dokumentacj4 w zakresie planowanej inwestyqi. Wia6nil, iZ nie ma zamiaru zalatwiad

spraw prywatnych przed kamerami.

Radny - Pan Czeslaw Mederski podkreslil, ii stawiane uwagi formuje na podstawie wlasnych

Radny - Pan Pioh Gurgilewicz zwr6cil sie o naprawe przepustu na drodze lvyiazdowej w kierunku

Tuczek. Zwr6cil uwage, i2 chgtnie zapoznalby sig z protokolem komisji rewizyinei z kontroli

oswietlenia ulicznego. Nastepnie zwr6cil sie do Skarbnik cminy z pytaniem, czy jstniej mozliwo6d,

aby w6it samocz''nnie dokonal obniienia swojego wynagodzenia.
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W6it Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski odpowiadai4c na pytania radnego pana piotra

Gurgielewicza wyjaini ii. przepusr zostanie doprowadzony do naleiytego stanu. protok6l z
przeprowadzonej konholi zostanie przeslany radnym .

Soltys solectwa Koszelewy - pan Adam Kasprowicz stwierdzil, ii nie zostat poinformowany o

odbiorze wiezy . Podkre6lil, 2 mieszkancy Koszelew w datszym c4gu czekajq na wypracowane
stanowiska w sprawie problemu sposobu uiyrkowania 6wietticy wiqskiej. Wyjasnit i, w kra/estii

progamu dotyczqcego OSA,bwniei solectwo Koszelewy zloZylo swoja deklaracie.

Wiceprzewodniczqcy Rady - pan Dariusz Tara wiaen , ij. podczas zebran wiejskich w Koszetewach

ustalono j czym bedzie zarz4dzaa (x.p, a czym solecrwo_ Komentui4c sprawe dodarkowego zespolu
fatownictwa medycznego w Dzialdowie stwierdzil, iz to woiewoda zdecydowat o przeruesreniu

karetki pogotowia do Rybna i dodatkowym zespole rarownictwa w Dzialdowie_

PrzewodniczAca Rady Powiatu Dzialdowskiego - pani Magdatena Anczykowska komentuj4c

wypowied, stwierdzila, it to spolecznost gminy ltowo_Osada zaangai.owala sie w proces

zapewnienia dodatkowego zespofu ratowructwa.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara podkreilit, iZ gdyby nie fakt przeniesienia karetki
pogotowia z Dzialdowa do Rybna nie byloby sprawy dodatkowego zespotu w Dzialdowie. Wskazal,

iZ iako radny zainteresowany jest rozwaZ€niem dofinansowania zakupu karerki dta szpitala w
Dzialdowie, przy informacji w iakiei czesci wsp6lfinansowad bgdq to przedsiewzigcie inne samorz4dy.

Radny - Pan Piotr Kamifski stwierdzit ii wedlug niego to gmina Rybno powinna pierwsza okreslia

kwote, kt6rq jest w stanie dofinansowat_

Skarbnik Gniny - Pani Zddst^waKanicz w sprawie wynagrodzenia w6jta wyiajnita, iZ w rej materii

bral sp6jnych przepis6w.

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara zwr6cil uwage, ii w sprawie dofinansowania karetki

mda powinna podj46 stosora'nA deklaracje.

Na tym dyskusje zakonczono.

Ad.T.Zamkniecie obrad.

O todz.l3:15 PrzewodniczEry Rady Pan Andrzei Kornacki - wobec wyczerpania dziennego porz4dku

obrad - zamkn4l obrady LVI sesji zwyczajnej Rady cminy Rybno.
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Na tym protok6l zakoficzono.

Protokolowala:

Do niniejszego protokolu zalqtznik formalny stanowi nagranie

.r'
kowadz4cy obral$

14.'X)/
tr'
obraz i dzwigk.
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